

# **PAHO – IBEROAMERICAN COCHRANE NETWORK AWARD**

## **PREMIO OPS – RED COCHRANE IBEROAMERICANA**

### **Presentation at the Closing Plenary Session, Saturday October 22**

Presentación en la Sesión de Clausura, el Sábado 22 de octubre

*PAHO/WHO in collaboration with the Red Cochrane Iberoamericana, thanks to a kind contribution of the “Agencia Española de Cooperación Internacional para el Desarrollo” (AECID), created this award to: recognize systematic reviews and protocols that promote the Health Agenda for the Americas 2008-2017 agreed by the governments of the Americas in 2007; promote the development of new reviews; and inspire young researchers to contribute systematic reviews that guide research that contribute to informed decisions for health.*

*The theme of this year is Strengthening the Health Systems in the Americas. Its objective is to promote research that contributes to robust health systems through Cochrane Reviews. An award will be given to one systematic review and one protocol that responds to current research questions relevant to the health systems in the Americas.*

*The award recognizes the authors of a systematic review judged by its importance, usefulness, and high methodological quality, which contributes to strengthen health systems in the Americas. The award consists in recognition of the team during the event and covering the participation in the Colloquium of an author designated by the team and agreed with the organizers. Potential recipients of the PAHO – Iberoamerican Cochrane Network Award are required to:*

- *be relevant for the Health Agenda for the Americas 2008-2017.*
- *take into account aspects of equity.*
- *be perceived by the selection panel, as useful for the strengthening of the national health systems.*
- *include authors with connection to an institution of the Americas and resident in a country of Latin America or Caribbean.*
- *high methodological quality.*

La OPS/OMS en colaboración con la Red Cochrane Iberoamericana, gracias a la contribución de la Agencia Española de Cooperación Internacional para el Desarrollo (AECID), crearon este premio para: reconocer las revisiones sistemáticas y protocolos que impulsen la Agenda de Salud para las Américas 2008 – 20017 acordada por los gobiernos de las Américas en 2007; promover el desarrollo de nuevas revisiones; e inspirar a investigadores jóvenes para que contribuyan con revisiones sistemáticas a orientar la investigación dirigida a informar las decisiones en salud.

El tema de este año es “Fortalecimiento de los Sistemas de Salud de las Américas” y tiene como objetivo promocionar la investigación que contribuya a fortalecer los sistemas de salud mediante revisiones Cochrane. Se premiará una revisión sistemática y un protocolo que respondan preguntas de investigación que sean relevantes para las Américas.

El premio reconoce los autores de una revisión sistemática reconocida por su relevancia, utilidad y alta calidad metodológica que contribuya a fortalecer los sistemas de salud en las Américas. El premio consiste en el reconocimiento al equipo y la participación de uno de los autores en el Colloquium. Pueden recibir el Premio OPS – Red Cochrane Iberoamericana aquellas revisiones que:

- sean relevantes para la Agenda de Salud de las Américas 2008-2017
- tomen en cuenta aspectos de equidad.
- sean útiles para el fortalecimiento de los sistemas nacionales de salud en América Latina
- incluyan autores con afiliación a una institución de las Américas y residentes en un país de América Latina o el Caribe.
- tenga alta calidad metodológica